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   PROTOKÓŁ NR XXXVII/17 

Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 25 maja 2017 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.13.50   

Obecnych na sali obrad 15 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.   

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha – Wójt Gminy Marciszów,  

Wiesław Cepielik – Zastępca Wójta Gminy Marciszów  

Krystyna Kwiatkowska - Sekretarz Gminy, 

Krystyna Magda - Skarbnik Gminy,  

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów,  

Obrady były nagrywane na dyktafon oraz częściowo filmowane przez pana Ryszarda Bizonia. 

 

Ad. 1 i 2. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              

i przywitała uczestników.   

  

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym             

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

 

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Przedstawienie wykonania budżetu za rok 2016 oraz opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej do sprawozdania. 

9/ Dyskusja nad sprawozdaniem. 

10/ Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Marciszów wraz z opinią RIO dotyczącą wniosku Komisji.  

11/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

 

a/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok.    
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b/ udzielenia Wójtowi Gminy Marciszów absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 

rok 

 

c/ nieudzielenia Wójtowi Gminy Marciszów absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2016 rok 

 

d/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017,  

 

e/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXXII/159/16 Rady Gminy Marciszów z dnia                       

29 grudnia 2016 roku,  

 

12/ Interpelacje i zapytania radnych.  

13/ Sprawy różne.  

14/ Zamknięcie obrad sesji.      

 

Ad.5. 

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów odczytała wniosek Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki o poszerzenie porządku obrad o punkt – wybór 

przedstawiciela Rady do Komisji mieszkaniowej. 

Wniosek Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

  

Wniosek Komisji przegłosowano: 

- 14 głosami „za” /radna. C. Olejniczak, radna M. Suhak – Ogłaza, radna D. Wojtas, radny   

M. Frasunek, radny M. Dzik, radny J. Polański, radny E. Orzechowski, radny A. Mitczak, 

radny A. Ryżowski, radny M. Wolak, radny D. Chęciński, radna J. Adamczyk, radny 

Kazimierz Nowakowski radny W. Wróblewski / 

- „wstrzymał się od głosu” - 1 głos / radny P. Gwóźdź /,  

- „przeciwnych” – nie wystąpiły,   

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o naniesienie stosownych zmian w porządku obrad poprzez 

dopisanie podpunktu 11 f - wybór przedstawiciela Rady do komisji mieszkaniowej. 

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawia się następująco:  

 

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Przedstawienie wykonania budżetu za rok 2016 oraz opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej do sprawozdania. 

9/ Dyskusja nad sprawozdaniem. 

10/ Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Marciszów wraz z opinią RIO dotyczącą wniosku Komisji.  

11/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

 

a/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok.    
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b/ udzielenia Wójtowi Gminy Marciszów absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 

rok 

 

c/ nieudzielenia Wójtowi Gminy Marciszów absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2016 rok 

 

d/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017,  

 

e/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXXII/159/16 Rady Gminy Marciszów z dnia                       

29 grudnia 2016 roku,  

 

f/ wybór przedstawiciela Rady do komisji mieszkaniowej, 

 

12/ Interpelacje i zapytania radnych.  

13/ Sprawy różne.  

14/ Zamknięcie obrad sesji.      

 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Do protokołu z poprzedniego posiedzenia uwag nie zgłoszono.   

Protokół przyjęto przez aklamację. 

 

Ad.7.   

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha poinformował, że między sesjami: 

- uczestniczył w zakończeniu roku szkolnego szkół średnich w Kamiennej Górze, podczas 

których dla najlepszych absolwentów wręczona została ufundowana nagroda,  

- odbyła się konferencja, w której udział brał Zastępca Wójta wraz z Przewodniczącą Rady, 

dotycząca odnawialnych źródeł energii, 

- odbyło się spotkanie z Nadleśnictwem Kamienna Góra w sprawie dalszych prac,  

dotyczących kontynuowania budowy wieży widokowej na Wielkiej Kopie. Wczoraj odbyło 

się drugie spotkanie z objazdem zarówno pod kątem budowy tej wieży, jak też odbyło się 

spotkanie z Dyrektor Parków Krajobrazowych na temat możliwości poprawy ruchu 

samochodowego i parkingów na Kolorowych Jeziorkach,   

- reprezentacja gminy brała udział w turnieju piłki nożnej w Viteznej w ramach współpracy 

polsko – czeskiej,  

- 20 maja na boisku w Marciszowie odbył się Finał Dolnośląski turnieju „Piłkarska kadra 

czeka” dziewcząt, dzięki któremu pokazaliśmy gminę w bardzo pozytywnym znaczeniu,  

- Zastępca Wójta uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami grupy ratownictwa 

medycznego w sprawie planowanego rodzinnego pikniku w dniach 22-23 lipca                       

w Wieściszowicach,  

- Zastępca Wójta uczestniczył w spotkaniu z firmą nt. analizy ubezpieczeń, dotyczących 

pracowników jak i możliwości ubezpieczenia mienia gminnego na wypadek jakiś zdarzeń na 

terenie gminny, Dotyczy to również placów zabaw, Urzędu Gminy jak i wszystkich instytucji 

gminnych Musimy być ubezpieczeni, żeby to nie pociągnęło bezpośrednio skutków 

finansowych naszych finansów publicznych,  
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- 20 czerwca ma się odbyć ostateczna rozprawa w Sądzie Apelacyjnym w sprawie 

zatwierdzenia wyroku Sądu Okręgowego, nakazującego przekazanie, oddanie  całego majątku 

gminie.  

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.8.   

Przedstawienie wykonania budżetu za rok 2016 oraz opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej do sprawozdania. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha dokonał jak co roku ogólnej analizy wykonania 

budżetu Gminy Marciszów za 2016 rok, zwracając uwagę na to, że radni otrzymali materiały 

dużo wcześniej, żeby się z nimi zapoznać.  

 

Ponadto Wójt Gminy zwrócił uwagę, że gdyby udało się  ściągnąć należności należne gminie  

to wtedy zadłużenie byłoby w granicach 5%. Biorąc pod uwagę inne gminy mamy to 

zadłużenie niewielkie. Ponadto udaje się zdobyć kolejne środki i jutro podpisujemy umowę   

w Urzędzie Marszałkowskim na dofinansowanie budowy wieży, mamy również zapewnione 

dofinansowanie do placu zabaw w Domanowie, ale najważniejsza rzecz to jest to, że jest         

w ostatnim etapie kontroli i niebawem podpiszemy umowę na budowę trzeciego etapu 

oczyszczalni i kanalizacji na kwotę około 17 milionów. Staramy się te środki wydatkować 

maksymalnie oszczędnie. Ludzi, którzy odeszli nie zatrudniamy i przyjmujemy tylko wtedy, 

kiedy jest to niezbędne i konieczne.   

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda  

Odczytała treść uchwały Nr I/86/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

we Wrocławiu z dnia 10 kwietnia 2017 roku w sprawie: opinii o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Marciszów sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Marciszów za 2016 roku, która 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.9.  

Dyskusja nad sprawozdaniem.  

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o dyskusję nad sprawozdaniem.  

 

Radny Andrzej Mitczak  

Stwierdził, że nie ma zastrzeżeń do wskaźników, tylko ma uwagi do funduszu sołeckiego, 

ponieważ inwestycja w Ciechanowicach, dotycząca oświetlenia została zapłacona i do dzisiaj 

mieszkańcy nie widzą, żeby to przyniosło jakieś efekty. Do dzisiaj światła się nie świecą          

a jest już czerwiec. Również w funduszu sołeckim zamówiliśmy tablice ogłoszeniowe, 

których też nie widać na wsi. Można na pewne rzeczy poczekać, ale za długo czekać jest 

przesadnie.  

Radna Danuta Wojtas  

Również zgłosiła uwagi do funduszu sołeckiego,  z uwagi na to, że alejki w Sędzisławiu  do 

dnia dzisiejszego nie zostały wykonane na cmentarzu. Trzy miesiące temu na sesji zadała to 

pytanie a Wójt obiecał, że ekipa wchodzi na drugi tydzień i będzie zrobione. Niestety, Wójt 

nie dotrzymał słowa, bo alejki nie są zrobione. Są w trakcie i do ukończenia ich jeszcze trochę 

czasu brakuje.  
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Radny Władysław Wróblewski  

Poinformował, że również fundusz sołecki Domanowa nie został zrealizowany do końca, 

ponieważ nie dokończony jest cmentarz. Radny jeździł  jak rozpoczęły się prace na 

cmentarzu. Pracownicy są a za dwie godziny ich nie ma. Radny pyta co się dzieje, że nie ma 

pracowników. Okazuje się, że robota przerwana, bo pan Wójt ściągnął pracowników na 

Marciszów jakieś przepusty budować. Jest cmentarz niedokończony, aleja nieskończona. 

Uważa, tak samo jak poprzednicy, że to jest wprowadzanie w błąd radnych.    

Radna Danuta Wojtas  

Poprosiła, aby powiedzieć jej czy ta droga w Sędzisławiu faktycznie będzie zrobiona? Pyta, 

ponieważ na posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury Sportu i Turystyki usłyszała, żeby się nie 

cieszyć, bo droga może być niezrobiona, bo może nie być środków.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk 

Poprosiła, aby ten temat przenieść na sprawy różne.  

Radny Kazimierz Nowakowski  

Również poruszył temat funduszu sołeckiego. Chciałby się w końcu dowiedzieć ile kosztował 

projekt na oświetlenie,  który się radnemu nie podoba, ponieważ na odległości 200 metrów 

jest 7 punktów.  Radny nie wie do dziś ile zostało wydane na ten projekt, ponieważ się nie 

dowiedział. Nie mamy pieniędzy, a fundusz sołecki wydajemy lekką ręką.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha wyjaśnił, że  

- odnośnie drogi w Sędzisławiu wyjaśnił, że nie może zrobić drogi jak nie podpisana jest 

umowa z Terenowym Funduszem Ochrony Gruntów Rolnych w Urzędzie Marszałkowskim. 

Żadnych zmian w tej materii nie ma, nie było żadnego planu, natomiast w momencie 

podpisania umowy będzie ogłoszony przetarg, zgłosi się wykonawca i wykona drogę.  

- oświetlenie w Ciechanowicach inaczej było interpretowane przez Turon i należało przerobić 

uziemienie. Zostało to zrobione, następny protokół został wysłany i Wójt jest w trakcie 

rozmowy, żeby przyspieszyć. Robi wszystko i sam się zaangażował, żeby to oświetlenie        

w Ciechanowicach się zaświeciło,  

- nie zgadza się z teorią niewykonania funduszu. Fundusze zostały wykonane, bo zgodnie       

z zapisem, przeznaczyliście Państwo pieniądze na materiał. Materiał został zakupiony 

zarówno do Sędzisławia jak i do Domanowa. Wójt przypomniał o pogodzie, która do tej pory 

nie pozwalała wykonać żadnych prac. Ponadto te fundusze były na tyle małe, że szukaliśmy 

tańszej kostki. Znaleźliśmy tańszą kostkę, ale płacimy dwukrotnie drożej za robociznę, 

ponieważ nikt nie chciał układać tej kostki, stąd producent ją obniżył a my szukaliśmy 

możliwości żeby z funduszu sołeckiego zmieścić się w kwotach kosztem dłuższego okresu 

wykonawstwa. Ponadto jeżeli zatrudnimy brukarzy - specjalistów to możemy wymagać od 

nich ekstra wydajności. Nasi ludzie to albo robotnicy, mechanicy lub operator kopiarki             

i trudno im narzucić reżim wykonawstwa fachowego. Robimy to w ten sposób, aby było jak 

najtaniej i okazuje się, że też państwo nie jesteście zawsze z tego zadowoleni, stąd wczoraj 

została podjęta decyzja odnośnie Domanowa i zrobimy to systemem zleconym, ponieważ ci 

ludzie nie mają nawet kiedy wykorzystać urlopu. Prosi to wziąć pod uwagę, bo nikt niczego 

nie robił złośliwie,  

- sprawdzi kwestię tablic zgłoszonych przez radnego Mitczaka,  

- w Sędzisławiu Wójt był osobiście, wygląda to bardzo ładnie. Dzisiaj wchodzi pan Lewowski 

i robi parking,  

– odnośnie Pastewnika jest rozdźwięk pomiędzy zapotrzebowaniem pana radnego a rady 

sołeckiej, więc trzeba jeszcze dokonać umiejscowienia tych lamp i wtedy będziemy dalej 

kontynuować oświetlenie. Czekamy kolejny miesiąc na decyzję sądu, bo z tych pieniędzy, 

które nam zablokowano chcemy przekazać podobną kwotę, jaką przekazały fundusze sołeckie 

na  oświetlenie,  
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Radny Dawid Chęciński  

Uważa, że Wójt przeglądając zapotrzebowanie na fundusz sołecki danych miejscowości może 

powiedzieć, co możemy zrobić własnymi siłami, a co się nie da. Wtedy jeżeli np. byłaby 

ewentualnie alejka w Domanowie, czy w Sędzisławiu to niech np. Sędzisław czy 

Ciechanowice zrzucą się na Domanów na wykonawstwo po 10 000,00 zł. Może by to zaczęło 

troszeczkę inaczej funkcjonować, bo moce przerobowe mamy, jakie mamy a później 

wychodzą niesnaski, że ktoś czeka trzy miesiące.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   

Poinformował, że zatwierdza decyzje zebrań sołeckich, bo od razu musiałby negować,               

odrzucać propozycje i doprowadzać do kolejnych zmian. Ciągle ma nadzieję, że zrobimy coś 

własnymi siłami, a może znajdzie się na to pieniądze. Nie chce tego robić, żeby kupić sam 

materiał i ale do tego może dojść.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Poinformował Wójta, że tablice ogłoszeniowe były zrobione z funduszu sołeckiego i dzisiaj 

dostał telefon, że zostaną zamontowane. 

Skarbnik Gminy Krystyna Magda   

Wyjaśniła radnemu Nowakowskiemu, że koszty dokumentacji oświetlenia znajdują się na 

stronie 37 sprawozdania. Jest to kwota 4 182,00 zł na wykonanie dokumentacji projektowej     

i zamontowanie nowych punktów oświetleniowych w Pastewniku. Ponadto fundusz sołecki 

zawsze bardzo dokładnie jest opisywany w sprawozdaniu.  

Radny Kazimierz Nowakowski  

Odpowiedział, że chodziło mu o krótki odcinek, gdzie bez porozumienia zamontowano tam 

siedem punktów, a nie tylko ile wydatkowano.  

 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.10. 

Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Marciszów wraz z opinią RIO dotyczącą wniosku Komisji.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała opinię Komisji 

Budżetu odnośnie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Marciszów za 2016 rok.   

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów przedstawiła  radnym wniosek Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Marciszów za 2016 rok.  

Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Marciszów stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu 

 

W dalszej części posiedzenia Radna Czesława Olejniczak Przewodnicząca Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Marciszów odczytała treść uchwały Nr I/148/2017 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 18 maja 2017 roku       

w spawie opinii  o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Marciszów w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Marciszów za 2016 rok.  

Opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 7 do protokołu.       

Do przedstawionej opinii uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk ogłosiła 10 minut przerwy. 

Po przerwie.  
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Ad.11. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok.    

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu: 

„za” – 14 głosów / radna D. Wojtas, radny  M. Frasunek, radny E. Orzechowski, radny          

D. Chęciński, radny A. Mitczak, radny M. Dzik, radny P. Gwóźdź, radna C. Olejniczak, radna 

M. Suhak – Ogłaza, radny M. Wolak, radna J. Adamczyk, radny J. Polański, radny                 

A. Ryżowski,  radny K. Nowakowski / 

„przeciw” – 1 głos, /radny W. Wróblewski 

„wstrzymuje się” – 0 głosów /, 

przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 8 do protokołu,  

Uchwała otrzymała nr XXXVII/189/17 

b/ udzielenia Wójtowi Gminy Marciszów absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2016 rok 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

W trakcie głosowania na sali obrad obecnych było 15 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. 

W wyniku głosowania nad projektem uchwały: 

 „za” jej przyjęciem głosowało 13 radnych,  /radna. C. Olejniczak, radna M. Suhak – Ogłaza, 

radna D. Wojtas, radny M. Frasunek, radny M. Dzik, radny J. Polański, radny                         

E. Orzechowski, radny A. Mitczak, radny A. Ryżowski, radny M. Wolak, radny P. Gwóźdź, 

radny D. Chęciński, radna J. Adamczyk/ 

 „wstrzymało się od głosu” – nie wystąpiły,  

„przeciwnych” 2 głosy / radny W. Wróblewski, radny Kazimierz Nowakowski /,  

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXVII/190/17 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  

pogratulowała Wójtowi Gminy przyjęcia absolutorium.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   

Podziękował za udzielenie absolutorium.  

 

c/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017,  

Radny Edmund Orzechowski  

Nawiązał do 4 500,00 zł wyasygnowanych na wykonanie przyłącza energetycznego               

do placu zabaw w Świdniku i poinformował, że doszły do niego pewne głosy i kontrowersje 

po co na placu zabaw w Świdniku przyłącze energetyczne. Radny wyjaśnił, że stojące przed 

obecną świetlicą samochody łamią zakaz ze względu na przejście dla pieszych, gdzie nie 

powinien stać żaden samochód. Zorganizowanie jakiejkolwiek imprezy plenerowej                  

w rejonie tej świetlicy jest niemożliwe i wszystkie imprezy organizujemy na terenie działki 

gminnej przy placu zabaw.   Z tą prośba o przyłącze zmagaliśmy się dwa lata a okazuje się, że 

ma to sens chociażby ze względów ekonomicznych. Wyasygnowanie tej kwoty pomoże wsi 

sprawniej i szybciej logistycznie przeprowadzać imprezy w Świdniku, mówiące o naszym 

rejonie, naszej gminie, Marciszowie. Radny prosi, aby znalazły się pieniądze na to przyłącze.   
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Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Poprosił Skarbnik Gminy o sprostowanie zapisu w załączniku nr 1 i nr 3 do uchwały, 

dotyczącego dostawy i montażu stacji gazowej o pojemności do 5 000 litrów.   

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda 

Zobowiązała się dokonać stosownych poprawek.  

Radny Andrzej Mitczak  

Wyjaśnił, że na Komisji Rolnej ten temat został podjęty. Radny osobiście cały czas jest za 

tym przedsięwzięciem tylko, wcześniej radni mieli informację, że będzie stacja paliw i nie ma 

sensu wykładania pieniędzy na zbiornik. Teraz  z powrotem to zaistniało. Z tego co się 

orientujemy to załatwiane są pozwolenia na tą stacje paliw. Należałoby się zastanowić czy ten 

zbiornik musi być akurat 5 000 litrów, bo z tego co radny się orientuje to zbiornik do 2 000 

litrów to jedno zgłoszenie do ochrony środowiska i pozostałe przepisy są całkiem inne. Przy 

zbiorniku powyżej 2 000 litrów co są coroczne atesty szczelności i trzeba te warunki spełniać.  

Po co aż tyle i czy nas stać na tankowanie takiego zbiornika. Radny prosi, aby się zastanowić 

i jeszcze raz przyjrzeć temu tematowi 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   

Odpowiedział, że istotne jest to, że nie może dłużej narażać kierownika, majstra, 

pracowników, którzy jeżdżą bez kursu samochodem w ogóle nieprzystosowanym. Ponadto 

jeżeli przejmiemy wodociągi to sytuacja zmieni się radykalnie. Prosi również zwrócić uwagę 

na pojemności zbiornika wozu strażackiego oraz ciągników i samochodów osobowych. 

Opłata roczna z tytułu zgłoszenia do urzędu dozoru technicznego to jest kwota 118,50 zł. 

Mamy zebranych kilka ofert, przy czym mówi się o zbiornikach 2 500 i powyżej 2 500. 

Ponadto nie możemy w ogóle brać pod uwagę potencjalnie wybudowanego CPN-u, który 

tutaj będzie. Nie wiemy kiedy i czy w ogóle powstanie. Równie istotne jest to, że nie można 

tego paliwa kupować tutaj, tylko należy zrobić przetarg i wybrać najtańszą ofertę.                 

W skrajnym wypadku gdybyśmy poszli tym torem to powstanie CPN, ogłosimy przetarg, 

wygra ktoś z Jeleniej Góry i trzeba będzie tam jeździć i tankować ciągnikami, bo nie ma 

mowy o dowożeniu.   

Odnośnie zbiornika do 5 000 to jeszcze Wójt decyzji nie podejmie i poczeka na wyrok sądu.  

W dalszej części posiedzenia Wójt poinformował o planach zakupu gps-ów dla kierowców 

oraz zmianach w zasadach korzystania z transportu gminnymi samochodami.   

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Stwierdził, że nikt nie kwestionuje konieczności zakupu takiego zbiornika. Zaproponował, 

aby merytoryczny pracownik Urzędu Gminy przygotował informację dla Komisji 

Infrastruktury Technicznej, o tym  jak się kształtują koszty jednego i drugiego zbiornika. 

Radny Piotr Gwóźdź  
Poinformował, że kierownik referatu obiecał na komisji, że przygotuje takie informacje, więc 

na pewno to będzie.   

Radny Kazimierz Nowakowski  

Chciałby dowiedzieć się dlaczego nie można wygospodarować kwoty 2 800,00 zł tylko 

musieliśmy przesuwać fundusz sołecki Pastewnika na wiatę przystankową. Autobusy już nie 

kursują, służy to tylko dzieciom i jest to zadanie własne gminy, na które nie znaleźliśmy 

pieniędzy a my uszczuplamy wyposażenie świetlicy, żeby przesunąć fundusz sołecki.               

Radny ubolewa nad tym, bo drugi rok mamy zero inwestycji w Pastewniku. To jedna              

z dziewięciu wsi, która podlega pod gminę Marciszów.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   

Podał opcje zakupu i wyjaśnił, że nie chce się tutaj odnosić, bo być może się znajdzie, bo 

jeszcze są przetargi nierozstrzygnięte i zobaczymy jakie będą oszczędności. Mamy jeszcze 

szereg różnych zadań, które Państwo zgłaszacie, zgłaszają mieszkańcy. Jesteśmy w trakcie  

uzgodnienia kosztów krzyżówek,  łatania dziur, sadzenia drzewek.  
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Radny Piotr Gwóźdź  
Poprosił, aby poprzeć prośbę radnego Orzechowskiego. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk 

Przerwała wypowiedz i poinformowała, że nikt nie wnosił uwag do tego, co mówił radny 

Orzechowski.  

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Następnie Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda odczytała treść projektu uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu:  

„za” – 13 głosów / radna D. Wojtas, radny  M. Frasunek, radny E. Orzechowski, radny          

D. Chęciński, radny W. Wróblewski, radny A. Mitczak, radny M. Dzik, radny P. Gwóźdź, 

radna C. Olejniczak, radna M. Suhak – Ogłaza, radny M. Wolak, radna J. Adamczyk, radny  

J. Polański/,  / 

„przeciw” – 0 głosów,  

„wstrzymuje się” – 2 głosy/ radny A. Ryżowski,  radny K. Nowakowski/, 

przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 10 do protokołu,  

 

Uchwała otrzymała nr XXXVII/191/17 

e/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XXXII/159/16 Rady Gminy Marciszów z dnia                       

29 grudnia 2016 roku,  

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda odczytała treść projektu uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu:  

„za” – 14 głosów / radna D. Wojtas, radny  M. Frasunek, radny E. Orzechowski, radny          

D. Chęciński, radny W. Wróblewski, radny A. Mitczak, radny M. Dzik, radny P. Gwóźdź, 

radna C. Olejniczak, radna M. Suhak – Ogłaza, radny M. Wolak, radna J. Adamczyk, radny  

J. Polański, radny A. Ryżowski  / 

„przeciw” – 0 głosów,  

„wstrzymuje się” – 1 głos,  /radny K. Nowakowski/, 

przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 11 do protokołu,  

Uchwała otrzymała nr XXXVII/192/17 

f/ wybór przedstawiciela Rady do komisji mieszkaniowej, 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie kandydatur do komisji mieszkaniowej. 

 

Radny Andrzej Mitczak  

Zaproponował kandydaturę radnej Danuty Wojtas  

Radna Danuta Wojtas  

wyraziła zgodę na reprezentowanie Rady Gminy w komisji mieszkaniowej.   

Innych kandydatur nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk 

Poddała pod głosowanie kandydaturę radnej Danuty Wojtas do reprezentacji Rady w komisji 

mieszkaniowej.  

Kandydaturę radnej Danuty Wojtas przegłosowano:  

- 14 głosami „za” / radny  M. Frasunek, radny E. Orzechowski, radny  D. Chęciński, radny    

W. Wróblewski, radny A. Mitczak, radny M. Dzik, radny P. Gwóźdź, radna C. Olejniczak, 

radna M. Suhak – Ogłaza, radny M. Wolak, radna J. Adamczyk, radny J. Polański, radny        

A. Ryżowski, radny K. Nowakowski  / 

Radna D. Wojtas wstrzymała się od głosu.  

Radna Danuta Wojtas 

Podziękowała za zaufanie i poparcie jej kandydatury.  
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Radny Piotr Gwóźdź  

Zapytał czy to będzie komisja stała?  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk 

Wyjaśniła, że to jest w gestii Wójta. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   

Uzupełnił, że cały czas patrzy na to z perspektywy tego, ze mieszkań w ogóle praktycznie nie 

ma a poza tym jedno zostało sprzedane po zmianie po obniżkach.  

 

Ad. 12.   

Interpelacje i zapytania radnych.   

Nie wystąpiły.  

 

Ad.13.  

Sprawy różne.  

 

Radny Adam Ryżowski  

- poprosił Zastępcę Wójta o interwencję w sprawie oświetlenia odcinka w stronę Kolorowych 

Jeziorek, które miało się świecić od 1 maja,  

- zabrał głos odnośnie uchwały zmian w budżecie. Nie wie jak to się dzieje, że pewne sprawy, 

które są ruszane na komisji są ruszane w innym kierunku, a później przedstawia się je inaczej. 

Odnośnie zbiornika głównym celem było pytanie o częstotliwość tankowania. Rozszerzono to 

maksymalnie. Odnośnie Świdnika padło proste pytanie czy przyłącze, które będzie wykonane 

w okolicach placu zabaw będzie jednocześnie przyłączem do budowanej kiedyś świetlicy? 

Intencją było czy będziemy robić drugie przyłącze do świetlicy. Zrobiono z tego, że ktoś nie 

chce przyłącza do placu zabaw. Przedstawiajmy sprawę jasno. Radny prosi interpretować tak, 

jak są intencje radnych przy zadawaniu konkretnego pytania.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   

Poprosił, aby nie mieszać go w tego typu rozmowy. Dodał, że nie chce działać na zasadzie 

złośliwości i nie ma wątpliwości, że w Świdniku jest coraz więcej imprez. Jest wniosek 

kolejnej wioski, gdzie w roku jest jedna impreza lub dwie a kiedyś nie było wcale. Jeżeli 

stwierdzimy, że kolejna wieś idzie w tym kierunku to warto byłoby to zrobić.   

Radny Andrzej Mitczak  

Przypomniał Wójtowi o barierce na wale w Ciechanowicach.  

Radny Władysław Wróblewski  

Nawiązał do zadanego na poprzedniej sesji pytania o działkę gminną, na którą poszło 

10 000,00 zł na odwierty i na którą Wójt powiedział, że być może nie będą robione te 

odwierty. Jeżeli te 10 000,00 zł jest przeznaczone na Domanów na odwierty i nie będą 

wykorzystane to radny chce, aby Wójt pamiętał o Domanowie i chociaż przeznaczył te 

5 000,00 zł, bo te 5 000,00 zł może pan Wójt ulokuje, bo wiadoma sprawa, że dajecie sobie 

radę z tymi funduszami, a Domanowa nie widzicie.  Plac zabaw ma powstać w Domanowie, 

są tam organizowane imprezy przy dawnym boisku, prąd czerpiemy od mieszkańców i też 

byśmy chcieli dołączenie takiego prądu z tych funduszy, co są przeznaczone jeżeli by 

miałyby nie być wykorzystane w tej kwestii co rozmawialiśmy.   

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk 

Zwróciła uwagę radnemu Wróblewskiemu, że rozmawiamy merytorycznie bez 

niepotrzebnych aluzji.   

Radny Władysław Wróblewski  

Odpowiedział, że wszyscy wiemy ile było pieniędzy, Domanów nie otrzymał nic. Szanujmy 

się wspólnie, jeżeli się nie szanuje jednych radnych czy drugich a resztę się szanuje i wsie to 

trzeba to powiedzieć.  
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Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   
Poinformował, że Domanów przekazał 3 000,00 zł na Domanów a plac w Domanowie będzie 

kosztował 59 500,00 zł. 56 500,00 zł dołożyła gmina.  

Radny Władysław Wróblewski  

Zapytał gdzie są pieniądze z poprzedniego funduszu?  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   

Wyjaśnił, że z tych pieniędzy zakupiona została siatka dla terenów wodonośnych                   

w Domanowie. Mamy przygotowane prace nt. wodociągowania i kwestią jest jak się 

rozstrzygnie budowa III etapu kanalizacji. Wójt chciałby, żeby udało się nam w przyszłym 

roku doprowadzić wodę ze Świdnika do Pastewnika i z Pastewnika grawitacyjnie na resztę 

wiosek. Stad te pieniądze nie zostały wydane. Nie oznacza to, że my je mamy, są zapisane           

w uchwale budżetowej. Jeżeli będzie potrzeba to owszem. Sprawę dyskutowaliśmy z panią 

sołtys i Wójt powiedział, że tylko dopiero jak będzie decyzja, gdzie konkretnie plac zabaw       

i musi być zdecydowanie większe działanie mieszańców. Pierwszym celem jest wykonanie 

placu zabaw i wtedy będzie kontynuacja.  

Wójt podsumował, że jeszcze z tych pieniędzy chce ogrodzić krótki odcinek od ulicy głównej.  

W zeszłym roku został wyremontowany przystanek w Domanowie więc mówienie dzisiaj, że 

nic nie było robione w Pastewniku i w Domanowie to jest nieprawda.  

Józef Szołdrowski sołtys wsi Sędzisław  

Przypomniał, że w ubiegłym roku prosił o zabezpieczenie koszy zbiorowych dla 

mieszkańców.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   

Odpowiedział, że to trochę kosztuje i trzeba znaleźć pieniądze na następne w miejscach 

newralgicznych. Ma wyszacowane koszty wykonania i trzeba zobaczyć jak będzie wyglądał 

budżet półroczny.  

Adam Chronowski sołtys wsi Marciszów  

Zaprosił radnych na dzień dziecka połączony z festynem charytatywnym, który odbędzie się 

10 czerwca 2017 roku na boisku w Marciszowie. Całość dochodu przeznaczona będzie na 

rehabilitację dla 3 dzieci z Marciszowa.  

Radny Dawid Chęciński  

Poprosił o interwencję w sprawie wniosku Komisji Infrastruktury Technicznej                         

o wystosowanie pisma do właściciela kanału przy ulicy Spółdzielczej w Marciszowie.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   

Odpowiedział, że wystosuje odpowiednie pismo.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk 

poprosiła o przekazywanie wpłat na stypendia dla uzdolnionych uczniów do dnia 15 czerwca, 

oraz zapoznała z korespondencją jaka wpłynęła do biura Rady;  

- pismo mieszkańców budynku nr 42/44 przy ulicy Spółdzielczej z prośbą o podjęcie 

interwencji przy odwodnieniu terenu gminnego, /pismo stanowi załącznik nr 12  do 

protokołu/ 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk poprosiła Wójta o wyjaśnienie.  

Po wysłuchaniu wyjaśnień ustalono, że zostanie wystosowana odpowiedz do osób 

podpisanych na piśmie, że załatwienie tej prośby nie leży w kompetencji Rady.  

 

-  protest grupy mieszkańców Sędzisławia /pismo stanowi załącznik nr 13/ 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk  

Uważa, że Rada również nie jest tutaj stroną, i poprosiła Wójta o wyjaśnienia, dlaczego pismo 

z dnia 19.04.2017 r. zaadresowane do Rady dociera dopiero teraz. Nie wie czy ktoś nie chciał 

przekazać tego pismo czy uważano, że nie powinniśmy się tym zajmować.  
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Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   

Wyjaśnił, że oczywiste jest, że nie ma takiej możliwości, nawet gdyby chcieć działać 

złośliwie, aby cokolwiek nie dać zaadresowane do Rady. Nawet dokumenty, które nie 

dotyczyły Rady były dostarczane i nie ma takiej możliwości. Być może umknęło to 

pracownikowi prowadzącemu sprawę z powodu nadmiaru obowiązków. 

Następnie Wójt wyjaśnił, że jest to do Rady po to, aby Rada w formie zmiany, czy też 

uchwalenia nowego planu zagospodarowania przestrzennego wyłączyła Sędzisław                    

z możliwość jakiejkolwiek działalności przemysłowej.  

W dalszej części posiedzenia Wójt przybliżył radnym szczegóły protestu mieszkańców. 

Podsumowując dodał, że na wniosek tych mieszkańców włączył ich jako stronę, mimo że nie 

musi tego robić. Mieszkańcy będąc formalnie stroną będą mogli napisać skargę do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego. Wójt nie będzie odwoływał się do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego tylko zastosuje się do ich rozstrzygnięcia. 

Następnie Wójt poinformował, że jest w trakcie poważnych rozmów z  kolejnym 

przedsiębiorcą, zainteresowanym prowadzeniem działalności na terenach koło firmy Engram.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Podziękował Wójtowi za szybką odpowiedz i działanie w sprawie mostu w Ciechanowicach,  

Radny Piotr Gwóźdź  

Powrócił do tematu protestu mieszkańców Sędzisławia i zapytał jakiego rodzaju działalność 

ma tam powstać.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   

Wyjaśnił, że chodzi o budynek magazynowo – montażowy wraz z infrastrukturą techniczną. 

Działalność prefabrykacja szaf sterowniczych i rozdzielnic elektrycznych.   

W dalszej części posiedzenia Wójt omówił procedurę uzyskania decyzji o warunkach 

zabudowy.  

Radna Danuta Wojtas  

Zaproponowała, aby spotkać się z tą grupą mieszkańców, wyjaśnić. Może odniosło by to 

pozytywny skutek.    

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   

Odpowiedział, że prowadzi postępowanie administracyjne, jest organem wykonawczym i nie 

ma problemów ze spotkaniami z ludźmi, tylko najpierw trwa procedura administracyjna           

i trzeba dojść do jakiegoś konsensusu. Przypomniał, że powiedział, że nie będzie się 

odwoływał do sądu w przypadku jakiejkolwiek decyzji SKO. Jeżeli chodzi o spotkanie              

z mieszkańcami to dla Wójta nie ma problemu.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk 

Uważa, że byłoby to dobre rozwiązanie, aby Wójt wraz z Zastępcą Wójta, sołtysem i radnymi 

z Sędzisławia spotkali się z tymi mieszkańcami.  

Zastępca Wójta Gminy Wiesław Cepielik 

Podziękował panu Tomaszowi Wernickiemu i panu Józefowi Żukrowskiemu za 

reprezentowanie gminy na zawodach w rozgrywkach piłkarskich, które odbyły się w Gminie 

Vitezna w Czechach.   

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk 

- przypomniała o dokonywanie wpłat na stypendia dla uzdolnionych uczniów,  

- zaprosiła na uroczystą sesję, która odbędzie się w czerwcu w Pałacu w Ciechanowicach,   

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

- przybliżył szczegóły kolejnej sesji, która ma być poświęcona turystyce. Przypomniał, że      

w trakcie tej sesji chcielibyśmy podpisać porozumienie o współpracy w celu wyznaczenia        

i zrobienia trasy rowerowej. W związku z tym prosi, aby zgłaszać do biura rady osoby 

zainteresowane turystyką i chcą zaangażować się w prace przy tworzeniu takiej trasy.   
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Ad.14. 

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 

13.50 dokonała jej zamknięcia. 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania wniosków unijnych 


